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Transportudvalget har i brev af 13. januar 2015 stillet mig følgende spørgsmål 

274 (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Henning Hyllested (EL). 

Spørgsmål nr. 274: 

Ministeren bedes gøre rede for, hvor mange anmeldelser DSB og Banedanmark 

har modtaget fra rejsende på og omkring Nørreport St. frem til dags dato, hvor 

de pågældende på grund af dårlig afmærkning, usikre gangarealer, mangelfuld 

belysning mv. har pådraget sig større eller mindre skader. 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Banedanmark og DSB, som oplyser, at: 

”Banedanmark har valgt at fortolke spørgsmålet således, at der ved anmeldel-

ser forstås henvendelser om pådragelse af større eller mindre skader fra rej-

sende, som har medført sagsbehandling i Banedanmark. Herudover har Ba-

nedanmark tidsmæssigt afgrænset perioden fra ombygningen af Ny Nørreport 

påbegyndtes 1. januar 2010 til nu.  

 

Banedanmark kan oplyse, at der udover otte henvendelser om større eller min-

dre skader, som er videresendt fra DSB, siden 1. januar 2010 er registreret 

yderligere tre henvendelser. Af denne samlede mængde har Banedanmark fore-

taget sagsbehandling af fem sager.  

 

DSB har i samme periode i alt modtaget 18 anmeldelser, hvoraf de 8 er videre-

sendt til Banedanmark. 

 

Da Banedanmark kun har central registrering af de sager, hvori der rejses krav 

overfor Banedanmark, kan det ikke udelukkes, at Banedanmark har modtaget 

yderligere henvendelser. Yderligere henvendelser har imidlertid været af en 

karakter som har betydet, at de ikke har affødt sagsbehandling.” 

Med venlig hilsen 

Magnus Heunicke 
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